



To increase staff capacity to better serve Francophone communities: **WELCOMING COMMUNITY** TO ENABLE A BETTER INTEGRATION OF BILINGUAL HUMAN RESOURCES IN HEALTH CARE SETTINGS IN OFFICIAL LANGUAGE MINORITY COMMUNITIES.

WHAT ?

An initiative to enable a better distribution of Francophone and bilingual Health Human Resources, among providers to effectively meet the needs of Francophones in minority settings.

WHO?

Francophone and bilingual students from health care programs identified as a priority by Health Canada: Nursing, Social Work, Psychology, Speech Therapy.

WHY?

This project responds to two of the recommendations from the Evaluation of the Official Languages Health Contribution Program 2008-2012

HOW ?

Established host agencies offer services, networking opportunities and support for Francophone and bilingual students to promote and facilitate placements and community engagements as well as the practice of the French language in their field of expertise.



Together we can help grow our future health care leaders...

The Welcoming Community initiatives main strategy involves:

- **Identify** Francophone and bilingual students
- **Develop** placement and community engagement opportunities with Francophone community assistance.
- **Offer** more services and support to College and University students looking to practice in French.
- **Increase** recruiting, integrating and retaining of bilingual health professionals in minority settings



Pour plus de personnel apte à desservir les communautés francophones : **COMMUNAUTÉ ACCUEILLANTE** POUR FAVORISER L'ACCEUIL, LA RECRUTEMENT ET LA RÉTENTION DES PROFESSIONNELS BILINGUES DE LA SANTÉ DANS LE SUD DE L'ONTARIO

QUOI ?

Le projet contribue à assurer une meilleure répartition des ressources humaines francophones et bilingues en santé auprès des fournisseurs de services afin de répondre plus efficacement aux besoins des communautés francophones en milieu minoritaire dans le sud de l'Ontario

POUR QUI ?

Les étudiants francophones et bilingues provenant principalement des programmes de formation identifiés prioritaire par Santé Canada : Soins infirmiers, Travail social, Médecine, Psychologie, Orthophonie

POURQUOI ?

Le projet fait suite à deux des recommandations ressorties de l'évaluation du programme de contribution aux langues officielles 2008-2012.

COMMENT ?

Des organismes hôtes francophones offrent des services d'accueil, de réseautage et de soutien auprès des étudiants francophones et bilingues afin de favoriser et faciliter les placements de stage, l'engagement communautaire et l'utilisation du français dans le contexte de leur formation.



*Ensemble nous pouvons assurer la relève
des professionnels en santé...*

Le projet Communauté accueillante vise à :

- **Identifier** les étudiants francophones et bilingues
- **Augmenter** l'offre de placements de stages et les opportunités d'engagement communautaire en français
- **Offrir** du soutien auprès des étudiants collégiaux et universitaires
- **Augmenter** le recrutement et de la rétention des professionnels de la santé francophones et bilingues dans le sud de l'Ontario.